

Protokoll fra møte i Tanavassdragets fiskeforvaltning 28. januar 2022

Protokoll fra møte i Tanavassdragets fiskeforvaltning (TF) 28. januar 2022. Møtet ble avholdt som Teams-møte

Møtetid 28. januar kl. 15.00 – 19.20

Møteleder: Benn Larsen

Møtende TF-medlemmer:

John Nystad, Máret Guhttor, Jan Idar Somby, Asbjørn Guttorm, Steinar Pedersen, Rune Aslaksen, Reidar Varsi, Dan Vidar Rasmus og Márjá-Liissá Partapuoli.

Márjá-Liissá Partapuoli stedfortreder for Máret Guhttor i sak 06/2022 og 07/2022

Márjá-Liissá Partapuoli dimittert 17.53

Forfall fra Solveig Boine Nikkinen

Fra administrasjonen:

Sigurd Domaas

Saksliste:

Sak 01/2022: Leders orientering og Postliste

Sak 02/2022: Godkjenning av innkalling og saksliste

Sak 03/2022: Godkjenning av protokoll fra TF møte 3.- 4.12.2021

Sak 04/2022: Valg av 2 protokoll underskrivere

Sak 05/2022: TF forslag til endring i forskrifter om fisket i Tanavassdragets grenseelvdal 2022, i forskrift om fisket i Tanaelvas nedre norske del 2022, og i forskrift om fiske i norske sidevassdrag til Tanaelva og Anárjohka

Sak 06/2022: Kompetansegruppe til forvaltningen av pukcellaks

Sak 07/2022: Planlegging til uttaksfiske etter pukcellaks i 2023

Sak 08/2022: Orienteringssaker

Behandling:

Sak 01/2022: Leders orientering og Postliste

Benn Larsen ønsket velkommen til møtet og orienterte om hendelser siden forrige møte i desember.

Sak 02/2022: Godkjenning av innkalling og saksliste

Rune Aslaksen hadde en merknad til innkallingen og sakslisten. Til innkallingen ber han om at møter ikke settes til fredag ettermiddag slik vi var innkalt denne gangen og konstaterte videre at hvis det er behov for ettermiddagsmøter må dette kunne legges til ukedagene (mandag til torsdag). Til sakslista bemerker Rune Aslaksen at det i desembermøtet ble etterlyst et budsjettforslag fra direktøren som TF

skulle ta stilling til. Det ble også under punktet hvor vi skulle planlegge møter i 2022 bedt om at det ble satt opp et ekstra møte i januar eller begynnelsen av februar fordi TF sitt budsjett ikke kunne vedtas i desember. Til dette punktet bes det om at budsjettet legges frem for vedtak til neste TF-møte da det er TF i plenum som vedtar et detaljbudsjett.

Innkalling og sakliste er enstemmig godkjent slik den foreligger.

Sak 03/2022: Godkjenning av protokoll fra TF møte 3.-4.12.2021

Protokoll fra TF møte 3.-4. desember 2021 enstemmig godkjent.

Sak 04/2022: Valg av 2 protokollunderskrivere

Reidar Varsi og Jan Idar Somby valgt til å underskrive protokollen.

Sak 05/2022: Forslag til endringer av fiskeregler for Tanavassdraget i 2022 – 23, jf. artikkel 6

Saken er under prosess, og behandles her som intern sak, som ikke kan deles til andre utenfor TF.

8.-9. februar er det planlagt møte i forhandlingsdelegasjonen om behandling av mulige fravik av fiskereglene.

Drøfting:

TF har hittil krevd et kulturelt laksefiske for lokalbefolkningen og viser til tidligere vedtak i høringssak med TF-saksnummer 2021/34_1 datert 27.04.2021.

Møtet tar orienteringen til etterretning.

Sak 06/2022: Kompetansegruppe til forvaltningen av pukkellaks

Inhabilitet:

Máret Guhttor erklærer seg som inhabil i sak 06/2022 og 07/2022 som følge av dobbeltrollen som kommer som følge av lederrollen i FeFo.

Møtet tar Máret Guhttor sin melding om inhabilitet til etterretning.

Vedtak: Enstemmig vedtatt.

Márjá-Liissá Partapuoli tiltrer som stedfortreder.

Drøfting:

Forslag til vedtak fra Steinar Pedersen:

- TF setter pris på at vår administrasjon er representert i kompetansegruppa.
- Det er imidlertid liten tvil om at Tanavassdraget vil få det største trykket ved neste pukkellaksinvasjon. Dét bør også gi seg uttrykk i sammensetningen av gruppa. Vårt klare ønske er derfor at TF-leder Benn Larsen - som aktiv elvelaksefisker - også oppnevnes som representant for den brukergruppen som vil bli aller sterkest negativt berørt ved neste invasjon.

Som siste punkt i oppgaver og arbeidsform.

- Samarbeide med sjølaksefiskerne om å bruke deres kompetanse i arbeidet med å stanse invasjonen av pukkellaks.
- Derfor bør sjølaksefiskerne, v/organisasjonen Bivdu, også sikres en representant i kompetansegruppa.
- Sjølaksefiskerne vil også kunne gi råd om andre sjøfiskemetoder som vil kunne anvendes i oppfisking av pukkellaksen.

Vedtak:

Steinar Pedersens forslag er enstemmig vedtatt.

Sak 07/2022: Planlegging til uttaksfiske etter pukkellaks i 2023

Saksfremstilling:

TF har ved møte i desember – 21 drøftet bl.a. om utvikling og produksjon av tilpasset garnredskaper til uttaksfiske av PL både i Tanaelva og i Tanafjorden i 2023. Områder og utstyr bør testes ut i 2-3 ukers tid i juni/juli i år.

- 1) Teste ut tverrstengsel lokalet i nedre norsk del (Harrelv – Norskholmen) i 2-3 ukers tid i juni-juli i år.
- 2) TF foreslår at sjølaksefiskere får utvikle nøter og teste ut områder i Tanafjorden i 2-3 ukers tid i juni/juli i år, som er tilpasset fiske etter PL.
- 3) For 2023 foreslår TF at egnete lokaliteter for fiske etter PL i Tanafjorden brukes i perioden fra ca. 20. juni – 31. juli.
- 4) Produksjon og bestilling av egnete garnbruk til uttak av PL både i Tanaelva og i Tanafjorden må gjøres i god tid.

Drøfting:

Møtet tar orienteringen til etterretning.

Sak 08/2022: Orienteringssaker

I alt 29 saker, 28 tatt til etterretning og 1 til behandling.

Sak til behandling:

Sámediggi/Sametinget 17. januar - Flytting av møtedato til 03.02.22 av møtet fra tidligere 21. januar

Drøfting:

Máret Guhttor:

TF bør i første møte med Sametinget ta opp behovet for revidering av lovverket for Tanavassdraget med sikte på å sikre reell lokalforvaltning.

Vedtak:

Forslaget til Máret Guhttor enstemmig vedtatt.

Møtet hevet kl. 19.20

Reidar Varsi

Jan Idar Somby

Referent: Sigurd Domaas